
Protokół Nr VI/11

z VI Sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 22 lutego 2011 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile

(czas trwania od godz. 12.00 – 17.05)

Obrady VI Sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

stwierdzając,  że  w  sesji  uczestniczy  22  radnych  (  nieobecny  radny Tomasz  Pochylski)  –  lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – listy obecności stanowią załączniki 

do protokołu.

Do przesłanego radnym porządku obrad nie wniesiono zmian.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  

w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły.

5. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Pilskiego Domu Kultury.

6. Projekt uchwały w sprawie reorganizacji „Berpil” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

w Pile poprzez rozszerzenie zakresu działalności oraz podwyższenie kapitału zakładowego.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły – Bydgoskie Przedmieście II.

8. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ulic Przemysłowej i Wapiennej.

9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ulic Królowej Jadwigi i Dąbrowskiego.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osoby prawnej pod gminne drogi publiczne.
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11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Pile pod gminną drogę publiczną.

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osób fizycznych pod gminną drogę publiczną.

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osób fizycznych pod gminną drogę publiczną.

14. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  wynajęcie  i  wydzierżawienie  w  trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Piła.

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok.

17. Informacja dotycząca wykonania Uchwały Rady Miasta Piły Nr XXIX/360/08 z dnia 16 

grudnia 2008 roku w sprawie zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie 

Piła.

18. Interpelacje i zapytania.

19. Sprawy różne.

20. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  przedstawił  informację  w  sprawie 

protokołu z V sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z V sesji Rady Miasta Piły przyjęty został jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag 

– informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/

W sprawie sprawozdania Prezydenta Miasta Piły  z  działalności  Prezydenta Miasta Piły w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły głos zabrali:
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Radny  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  czego  ma  dotyczyć  współpraca  między  Gminą  Piła,  a 

Philipsem – Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował, że pierwsze oficjalne spotkanie, 

nie tylko z zarządem w Pile, ale z całym zarządem w Polsce, dotyczyło współpracy zarówno tej, 

która jest na co dzień, która jest przewidziana, jak założenie w jednej z pilskich szkół oświetlenia, 

które  ma  na  celu  przeprowadzenie  procesu  badawczego tj.  wpływu oświetlenia  na  zachowanie 

uczniów, ale przede wszystkim były to rozmowy o przyszłości firmy na terenie miasta, rozwoju i 

możliwościach inwestowania na terenie Philipsa, wykorzystania marki Philips jako źródła, które by 

wspierało Urząd Miasta w ściąganiu nowych inwestorów, mówiono o planach dotyczących wolnej 

przestrzeni na terenie Philipsa oraz wykorzystaniu możliwości promocyjnych.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał czego dotyczyło spotkanie z Radcą Handlowym Ambasady 

USA w Warszawie – Prezydent Piotr Głowski poinformował, że Radca Handlowy przebywał na 

zaproszenie Przedsiębiorstwa Poszukiwania Nafty i Gazu, została przedstawiona oferta, czy sposób 

współpracy i jest zapewnienie, że jeszcze raz w tym roku Radca się pojawi, prawdopodobnie na 

wiosnę i wówczas będą uszczegółowione te propozycje współpracy.

Radny Paweł Dahlke poprosił o dodatkowe informacje dotyczące punktów 49 i 18 sprawozdania – 

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski   stwierdził,  że  spotkanie  z  Zarządem Banku  Gospodarstwa 

Krajowego, który jest naszym bankiem finansującym, dotyczyło projektu JESSICA, który to bank 

będzie włączony w finansowanie tego projektu, ponadto jest propozycja wykorzystania fachowców 

pracujących  w  tym  banku,  którzy  mają  za  zadanie  pomagać  firmom  np.  w  procesie 

przygotowywania  wniosków,  czy  takiego  zewnętrznego  spojrzenia  na  tego  typu  dokumenty. 

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska,  odnosząc  się  do  zapisów  pkt.  18  sprawozdania 

poinformowała,  że  wniosków  o  umorzenie  wpływa  dużo  i  często  jest  potrzeba  uzyskania 

dodatkowych informacji od osób składających taki wniosek, ale tylko część osób ubiegających się o 

rozłożenie  na  raty  przedkłada  dodatkowe  informacje,  na  mocy  których  prezydent  może 

podejmować  takie  decyzje,  w  tej  konkretnej  sytuacji  podatnik  nie  przedłożył  w  terminie  tych 

informacji,  od  decyzji  Prezydenta  jest  możliwość  odwołania  się,  do  dnia  dzisiejszego  nie  ma 

takiego odwołania.

Radna  Maria  Miler  poprosiła  o  informacje  dotyczące  udziału prezydenta  w  inauguracyjnym 

zjeździe wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, na którym omawiano plany działania WOKiS w 

2011 r. i informacje dotyczące funduszy unijnych do 2013 r. - Prezydent Miasta Piotr Głowski 

stwierdził, że Wojewódzki Ośrodek Kształcenia Kadr Samorządowych to ważna instytucja i bardzo 
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często samorządy korzystają,  zarówno z możliwości  szkoleniowych,  jak i  z doradztwa,  była  to 

okazja, by WOKiS mógł przedstawić nowe oferty, nowe zasady współpracy i to, czym się do tej 

pory  zajmował,  jednym z  elementów  było  omówienie  nowych  środków,  które  się  pojawiły  w 

postaci dodatkowej puli  pieniędzy, w ramach pieniędzy Unii Europejskiej, tj. ok. 58 mln euro, z 

punktu widzenia województwa kwota jest niewielka i w dużym zakresie nie jest w stanie zmienić 

sytuacji  przy  poszczególnych  projektach,   podjęto  decyzję,  by  większość  tych  pieniędzy 

przeznaczyć na projekty związane z infrastrukturą teleinformatyczną.

Radny  Jacek  Bogusławski  poprosił  o  dodatkowe  informacje  dotyczące  pkt.  15  sprawozdania 

pytając, czy PTBS otrzymuje dotacje i czy inne spółdzielnie takie dotacje otrzymują  – Prezydent 

Miasta Piotr Głowski  stwierdził, iż zasady tych rozliczeń są takie same w stosunku do wszystkich 

zgłaszających podmiotów. Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska poinformowała, że jest to spółka i 

dotacji nie otrzymuje. Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy są przekazywane w jakiekolwiek 

formie pieniądze – Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska stwierdziła, że żadnych subwencji spółka 

otrzymywać nie może, jedynie można zwiększyć udziały w ramach kapitału założycielskiego.

Radna Wiesława Sztaba  poprosiła  o  dodatkowe informacje  dotyczące  pkt  77  sprawozdania  – 

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski  stwierdził,  że  popyt  na  tego  pomoc  istnieje  i  jest  ona 

niezaspakajana,  Biuro  Senatorskie  prowadzi  tego  typu  porady  prawne,  po  pomoc  prawną 

przychodzą osoby,  które nie są w stanie  zapłacić  za normalną poradę prawną w Biurze Radcy, 

inicjatywa, z którą pojawiła się Fundacja, powołania w Wielkopolsce sieci biur porad prawnych 

informacji obywatelskiej, działającej na zasadzie bezpłatnej porady, przez cały dzień, wydawała się 

z  punktu  widzenia  społecznego,  niezwykle  cenną,  są  to  pieniądze  pochodzące  z  funduszy 

europejskich, nie obciążają budżetu miasta, a zapewniają prawidłową obsługę prawną tym osobom, 

które  nie  są  w  stanie  ich  samodzielnie  sfinansować,  ulokowanie  takiego  obiektu  wynikało  z 

dokumentacji,  że  ma  to  być  położone  w  miejscu  dobrze  zlokalizowanym,  dostępnym  dla 

mieszkańców. Radna Wiesława Sztaba zwróciła uwagę na to, że przy takiej stawce, tj. 4 zł , nie 

ma  zysku  dla  miasta  –  Prezydent  Piotr  Głowski  przypomniał,  że  wniosek  skierował  do 

odpowiedniej  komisji i  został  on pozytywnie zaopiniowany przez radnych, ponadto alternatywą 

było to, że w Pile Fundacja nie utworzy takiego biura, a więc zostanie utracona możliwość otwarcia 

się na obywateli,  na mieszkańców.  Radny Zbigniew Kosmatka  potwierdził,  że Komisja Spraw 

Społecznych, która opiniowała ten wniosek, co do idei nie miała wątpliwości natomiast wątpliwości 

budziła  kwestia  przekazania  tej  Fundacji  lokalu  użytkowego  z  zasobów MZGM,  który  w tym 

momencie  wyłączany  jest  z  tej  puli,  która  w  trudnej  sytuacji  MZGM  miała  w  jakiś  sposób 
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wyrównywać ten ujemny wynik jaki na skutek nie płacenia przez lokatów ma MZGM, lokal ten 

wcześniej  służył  celom  handlowym  i  był  wydzierżawiany  za  większe  pieniądze-  Prezydent 

Głowski stwierdził,  że  jest  tu element  trudny do wycenienia,  bo czy pomoc tysiącom osób, w 

trudnych momentach, jest warta tej różnicy w cenie na wynajmie, ze społecznego punktu widzenia, 

zdaniem prezydenta, tak.

Radna  Maria  Kubica  poprosiła  o  dodatkowe  informacje  dotyczące  pkt.72  sprawozdania  – 

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził,  że  spotkania w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska dotyczą  kilku  tematów,  tj.  uregulowania  sytuacji  na  pilskim  lotnisku  i  likwidacji 

znajdującej się tam bomby ekologicznej, planów związanych z rewitalizacją terenów przy ul. Walki 

Młodych oraz przygotowania projektów związanych z alternatywnymi środkami komunikacji.

Radny Marian Barełkowski  poprosił  o  uszczegółowienie  pkt.  52  sprawozdania  –  Prezydent 

Piotr Głowski stwierdził, że władze pilskich uczelni już współpracują ze sobą, a jednym z dążeń 

jest  to,  by samorządy uzgadniały stanowisko,  przygotowywały jeden projekt  i  dopiero  z  takim 

dużym projektem współpracowały z miastem, ta współpraca nie jest taka prosta, każda z uczelni ma 

swoje cele,  studenci również mają swoje pojedyncze cele,  jest  kłopot  z  koordynacją studentów 

dziennych i tych, którzy uczą się wieczorowo, udało się ustalić jeden z elementów czyli wspólne 

Juwenalia, które odbędą się w maju, zaproponowano miastu uczestnictwo i współfinansowanie tego 

projektu.

Radna Jolanta Lubińska poprosił o dodatkowe informacje dotyczące pkt. 53 – Prezydent Miasta 

Piły Piotr Głowski stwierdził, że w całej swojej wcześniejszej działalności publicznej korzystał z 

doradztwa przedsiębiorców, a w szczególności Izby Gospodarczej, bo jest to miejsce, w którym 

kumuluje się większość pilskiego biznesu, reprezentanci większości firm skupieni są w tym organie 

i  są  bardzo  dobrym  wskaźnikiem  poziomu  zadowolenia  lub  niezadowolenia,  jeżeli  chodzi  o 

współpracę  na linii  przedsiębiorcy,  miasto,  czy rada,  Pan Prezydent  uznał,  że  nie  ma  potrzeby 

tworzenia  dodatkowego tworu,  jakiejś  rady przy prezydencie,  skoro jest  dobrze  zorganizowany 

podmiot i taka współpraca została nawiązana z Izbą Gospodarczą Północnej Wielkopolski, bo jest 

to  potencjał,  wiedzy,  doświadczenia,  jak  również  wielu  wskazówek  dotyczących  codziennego 

funkcjonowania miasta.

Radny Krzysztof Muchewicz poprosił o informacje dotyczące odszkodowania za niedostarczenie 

lokalu zastępczego– Prezydent Miasta Piotr Głowski  poinformował, że jest to sprawa z wielu lat, 
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poprzednie  rady  również  widziały  takie  dokumenty,  poprzednicy  musieli  takie  decyzje 

podejmować, jest to związane z brakiem lokali, do których można by przenieść takie osoby, zostało 

podjętych  wiele  działań,  by  tą  sytuacje  zmienić,  chodzi  o  lokowanie  w  dużych  mieszkaniach 

większej  ilości  rodzin  niż  jedna,  ten  proces  już  się  rozpoczął,  są  prowadzone  rozmowy  o 

przygotowanie nowych lokali, do których można by osoby takie przenosić, są pierwsze pozytywne 

objawy, są osoby,  które do tej  pory nie płaciły czynszów, a teraz zaczęły je spłacać,  a więc te 

pierwsze interwencje zaczynają przynosić skutki.

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły.

Senator  RP Mieczysław  Augustyn  podziękował  za  inicjatywę  wyróżnienia  Obywatelstwem 

Honorowym tak  znakomitej  postaci,  Pan Senator  nawiązał  do lat  osiemdziesiątych,  kiedy Pani 

Błażejewska była wizytatorem szkolnictwa specjalnego, stwierdził, że wówczas miał okazję poznać 

zapał  Pni  Błażejewskiej  w  niesieniu  pomocy  osobom  niepełnosprawnym,  a  zwłaszcza  jej 

nieocenioną  pomoc  przy  powstawaniu  Społecznego  Komitetu  Budowy  Szkoły  Specjalnej  w 

Gębicach,  Pan  Senator  nadmienił,  że  Pani  Błażejewska  wielokrotnie  wykazała  ogromne 

zaangażowanie przy organizacji przedsięwzięć ludziom utalentowanym, a niepełnosprawnym, Pan 

Senator przypomniał, że ta trwała współpraca rozwijała się przy organizacji Igrzysk Nice, turniejów 

bowligowych, a obecnie związana jest  z pracą w Biurze Poradnictwa Rodzinnego, Pan Senator 

stwierdził,  że  ważni  są nie  tylko ci,  którzy niepełnosprawnym pomagają,  ale  ważne jest  to,  że 

honorując Panią Błażejewską tytułem Honorowego Obywatela Miasta Piły został wysłany sygnał, 

że ważni są niepełnosprawni w Pile.

Radna  Wiesława  Sztaba,  w  imieniu  kadry  nauczycielskiej  Piły,  podziękowała  Panu 

Przewodniczącemu za inicjatywę wyróżnienia Pani Błażejewskiej tym zaszczytnym tytułem, Radna 

stwierdziła, że Pani Błażejewska jest znana z najlepszej strony, z charyzmy i życzliwości osobistej, 

z pomocy ludziom, którzy mają najtrudniej w życiu.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  przypomniał,  że  16  ostatnich  lat  miał  okazję  współpracować  i 

wspierać w działaniach Panią Błażejewską i obserwować, że to co robiła, to było połączenie pasji z 
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poczuciem misji  i  właśnie  za  te  działania  w połowie  poprzedniej  dekady została  uhonorowana 

wpisem do Księgi Pamiątkowej Miasta.

Radna Jolanta Lubińska uznała, że z osobą Pani Błażejewskiej najlepiej korespondują słowa z 

Małego Księcia ”widzi się tylko sercem, najważniejsze jest niewidoczne dla oczu”.

Radna Małgorzata  Karwacka  dodała,  że  jest  to  pierwsza  kobieta,  która  została  Honorowym 

Obywatelem Miasta Piły.

Radny Marian Barełkowski  poinformował, że od 1975 r. współpracował z Panią Błażejewską, 

uznał  inicjatywę  Pana  Przewodniczącego  w  kwestii  nadania  Honorowego  Obywatelstwa  Pani 

Błażejewskiej za bezcenną.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/48/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

W sprawie projektu uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Dyrektora Pilskiego Domu 

Kultury w Pile głos zabrali:

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela poinformował  o  dostarczeniu  radnym  2 

projektów uchwał, Przewodniczący stwierdził, że dziś już wiadomo, że projekt uchwały musi być 

jednoznacznie dookreślony, tzn. czy proponuje się radzie uznanie skargi za zasadną lub bezzasadną. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski poinformował,  iż 

komisja miała okazję wysłuchać obu opinii zainteresowanych tj. Dyrektora Pilskiego Domu Kultury 

i Pani skarżącej, Przewodniczący Komisji stwierdził, że wnioski rewidenta są dość jednoznaczne w 

stosunku do kilku zarzutów, a w stosunku do pozostałych nie do końca się potwierdziły, bądź się nie 

potwierdziły stąd komisja, mając szereg rozbieżności, postanowiła głosowanie nad tym projektem 

uchwały pozostawić do decyzji członków komisji na sesji.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował,  iż 

komisja  ww projektu  uchwały nie  głosowała,  ale  podczas  posiedzenia  komisji  radny Zbigniew 

Kosmatka zakwestionował zapis w uzasadnieniu “kontrola została przeprowadzona wyłącznie na 
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podstawie ustnego polecenia Prezydenta Miasta Piły” stwierdzając, że nie jest to zgodne z prawdą.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził,  że komisja 

wnikliwie  przeanalizowała  temat,  wysłuchała  wyjaśnień  Dyrektora  Pilskiego  Domu  Kultury  i 

rewidenta, a także zapoznała się z opinią Prezydenta Krzysztofa Szewca. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek dotyczący przedłużenia terminu rozpatrzenia tej sprawy z 

uwagi na to, iż jest wykonywany audyt dotyczący działalności finansowej Pilskiego Domu Kultury,  

a także Komisja nie miała możliwości wglądu do protokołu pokontrolnego.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak zaproponował, by w celu poznania zdania 

obu stron wypowiedzieli się skarżący i skarżony.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr Głowski zaproponował,  by najpierw ustalić,  czy jest  możliwość 

przedłużenia terminu rozpatrywania skargi, zgodnie z wnioskiem Komisji Gospodarki Miejskiej.

Radca Prawny Stefania Góralnik - Piechota poinformowała,  że wniosek Komisji  Gospodarki 

Miejskiej jest wnioskiem najdalej idącym i dlatego powinien być przegłosowany, bo od tego zależy 

dalsze procedowanie sprawy, Pani radca poinformowała, że zgodnie z kpa skargę należy rozpatrzyć 

niezwłocznie,  do załatwienia spraw stosuje się przepisy kodeksu postępowania administracyjnego, 

które mówią, że skargę rozpatrzyć należy w ciągu miesiąca, a jeśli ze względów formalnych, czy 

innych względów skarga nie  może być  załatwiona w terminie,  można odroczyć załatwienie tej 

sprawy na okres dłuższy i należy o tym zawiadomić skarżącą.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela stwierdził, że osobiście nie przychylałby się do 

wniosku  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  ponieważ  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 

Miasta sprawa ta była wnikliwie rozpatrzona.

Za  wnioskiem  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  dotyczącym  przedłużenia  terminu 

rozpatrywania  skargi  opowiedziało  się  10  radnych,  9  radnych było  przeciwnych,  1  radny 

wstrzymał się od głosu.

Radca prawny Urzędu Miasta poinformowała, że wniosek Komisji został przyjęty i w świetle 
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przepisów  kpa  należy  zawiadomić  o  tym skarżącą  i  wskazać  w  jakim terminie  skarga  będzie 

ponownie rozpatrywana.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński uznał,  że  wynik 

głosowania jest inny, niż pokazany na tablicy.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania - wniosek został 

przez Radę przyjęty jednogłośnie.

Za  wnioskiem  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  głosowało  11  radnych,  10  radnych  było 

przeciwnych, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu - wniosek Komisji został przyjęty 

większością głosów.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie reorganizacji „Berpil” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

w Pile  poprzez rozszerzenie zakresu działalności  oraz podwyższenia kapitału zakładowego 

przedstawili Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska i Kierownik Biura Nadzoru 

Właścicielskiego Bogdan Kopeć.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski, odnosząc się do zapisów punktu 4 i 

9, dotyczącego działań przyszłej spółki stwierdził, że rada i prezydent pozbywają się praw, dając 

prawo prowadzenia negocjacji z inwestorami Spółce na rzecz Gminy Piła.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski , przedstawiając historię tego pomysły stwierdził, że Gmina 

niczego  się  nie  pozbywa,  jest  to  spółka  w  100%  kontrolowana  przez  miasto;  Pan  Prezydent 

zagwarantował, że te działania będą dobrze prowadzone, zgodnie z polityką miasta, Pan Prezydent 

stwierdził, że wszystkie etapy kontaktu wymagają udziału bardzo różnych osób i na etapie działań 

przygotowawczych, czy prowadzenia negocjacji na etapie przygotowania dokumentów, zakreślenia 

zakresu umów, nie wymagają obecności, za każdym razem, najwyższych władz, czy prezydenta 

osobiście, a każdy z tych etapów zawsze  będzie się kończył spotkaniem z władzami miasta.
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Radny  Jacek  Bogusławski  uznał,  iż  dzięki  temu,  że  będzie  teraz  INWEST-PARK  będzie 

możliwość rozwoju i ściągnięcia do Piły biznesu, co pozwoli na pozyskanie nowych miejsc pracy. 

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że ma mieszanie uczucia, co do zaproponowanej formuły, 

zgodził  się  z  prezydentem,  że  prezydent  nie  utraci  kontroli  ponieważ  jest  on  jednoosobowym 

walnym  zgromadzeniem  dla  spółki,  ale  kontrola  organu  stanowiącego  zaczyna  być  wątpliwa; 

Radny stwierdził,  że w ramach tego projektu uchwały,  proponuje się się podwyższenie kapitału 

zakładowego,  w  ciągu  tego  i  następnego  roku,  o  300  tys.  zł,  zacytował  przyjęty  przez  Radę 

Ministrów  22  kwietnia  2008  r.  projekt  nowelizacji  kodeksu  spółek  handlowych,  w  którym  to 

projekcie mówi się o minimalizacji kapitału zakładowego; Radny uznał, że ten manewr, te 300 tys. 

ma określony cel polegający na tym, że rozszerzenie wymaga poszerzenia składu osobowego, a że 

podstawowa działalność, jaka jest realizowana, nie gwarantuje wpływów po to, aby posiadać środki 

na wynagrodzenia dla osób, które poszerzą kadrę przyszłej spółki, to właśnie tego typu manewr jest 

niezbędny; Radny odczytał przedostatni akapit uzasadnienia pytając, czy organ stanowiący, jakim 

jest  Rada,  nie  powinien,  zanim  podejmie  tę  uchwałę,  mieć  przedstawionego  obrazu  prawno-

organizacyjnego oraz odpowiedzi na pytanie na jakiej zasadzie ten zespół zadaniowy ma działać, 

czy oni będą realizowali swoje zadania jako pracownicy Urzędu Miasta , czy jako współpracownicy 

spółki pod nazwą INWEST-PARK; w końcowej części wypowiedzi Radny odniósł się do pkt 9 

stwierdzając, że jest to dziwna form pozyskiwania nowych nieruchomości dla Gminy.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski odnosząc się do pkt. 1 stwierdził, że odpowiedź jest prosta 

ponieważ jest  to spółka, która jest własnością samorządu i jest to jedyna droga dofinansowania 

działalności,  a  Pan  Prezydent  Kosmatka  nie  miał  takich  wątpliwości  zgłaszając  propozycję  o 

podniesienie kapitału zakładowego dla spółki z o .o AQUA-PIL; co do wykorzystania pracowników 

Urzędu  Miasta  w  tym  początkowym  okresie  Prezydent  Miasta  stwierdził,  że  chodzi  tu  o 

ograniczenie kosztów, Pan Prezydent poinformował, że od zaraz potrzebne jest kilka osób, które 

zaczną te zadania wykonywać i by nie powodować gwałtownego zatrudnienia czynione są starania, 

by wykorzystać do tego osoby, które pracują w Urzędzie Miasta i oddelegować je do tych zadań 

tak,  by w czasie  gdy spółka  będzie  w  stanie  pozyskiwać  dodatkowe przychody,  w związku  z 

wykonywaniem konkretnych działań, za które będzie miała dodatkowe przychody, w związku z tym 

pojawi się możliwość również po stronie kosztowej.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził, że porównywanie kwestii podniesienie kapitału AQUA- 

PILU i ten manewr to ma właśnie taki cel; Radny stwierdził, że oddelegowani pracownicy w tym 
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momencie staja się pracownikami spółki i będą obciążali jej budżet.

Prezydent Głowski, odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy w kwestii pkt 9 projektu uchwały 

poinformował, że jest to zgodne z prawem i jest jednym ze stosowanych powszechnie w Polsce 

sposób działania również samorządów.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że Klub Radnych „Razem dla Piły” jest w pełnej rozciągłości za 

specjalną  strefą  ekonomiczną,  za  nowymi  działaniami,  które  mają  zachęcić  do  inwestowania 

nowych inwestorów w mieście,  jednak Klub Radnych podziela  obawy,  o których mówił  radny 

Rzemykowski,  odnośnie  pkt  4  i  9  ,  że  jest  to  pozbycie  się  organu  stanowiącego  pewnych 

kompetencji; Radny, nawiązując do zapisów § 1 i zapisów w uzasadnieniu, w których to używane 

jest  słowo”reorganizacja”  stwierdził,  że  Berpil  zajmuje się  wydzierżawianiem nieruchomości  w 

mieście, ale to co ma być zrobione tą uchwałą pokazuje powstanie zupełnie nowego tworu, który z 

dotychczasową spółką będzie miał niewiele wspólnego; Radny podzielił uwagę co do ostatniego 

zdania uzasadnienia, że najpierw przy tak poważnej decyzji powinny być wypracowane i pokazane 

prawno-organizacyjne  rozwiązania.,  Radny  stwierdził,  że  Klub  Radnych  „Razem  dla  Piły” 

wstrzyma się od głosu.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  uznał, że prezydent, 

który sprawuje właścicieli nadzór nad tą spółką, ma trochę szerszy zakres odpowiedzialności i rada 

ma  również  wpływ,  gdy  chodzi  o  możliwość  zasięgania  informacji,  co  do  przedmiotu 

podejmowanych  czynności,  Radny  stwierdził,  że  został  wypracowany  punkt  widzenia,  co  do 

potrzeb  inwestycyjnych  miasta,  który  pośrednio  ma  się  przyczyniać  do  zmniejszenia  poziomu 

bezrobocia w mieście, do powstania specjalnej strefy ekonomicznej, stad też posługiwanie się przez 

prezydenta miasta wyspecjalizowanymi służbami, które pomogą w przyspieszaniu tych procesów, 

jest konieczne i potrzebne.

Radny Krzysztof Muchewicz zwrócił uwagę na to, iż omawiane sprawy są zawiłe i nie zawsze dla 

wszystkich zrozumiałe; Radny zapytał, jakie z tytułu utworzenia spółki będą korzyści dla miasta i 

mieszkańców.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska poinformowała  o  spotkaniu  z 

przedstawicielem  specjalnej  strefy  ekonomicznej,  który  w  trakcie  tego  szkolenia  kilkakrotnie 

powtarzał jaką zaletą jest posiadanie takiego instrumentu, który poprowadzi przez potencjalnego 
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inwestora,  który rozpatruje  jednocześnie kilka lokalizacji  w kraju,  przez zawiłości  administracji 

samorządowej, przez ulokowanie go we właściwym, pożądanym przez niego miejscu, jest tu mowa 

o komforcie inwestora, o jego decyzji,decyzji, która sprawi, że wybierze nasze miasto ponieważ w 

naszym mieście jest przyjazny klimat,

 służący  rozwojowi  i  czas  ,  bo  czas  najczęściej  wydłuża  podjęcie  decyzji,  opóźnia  pewne 

inwestycje, które mogłyby się zdarzyć w czasie określonym krótszym niż gdy nie będzie takiego 

instrumentu.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy dobrze usłyszał, że miasto nie będzie czekało na inwestora, 

tylko będzie go poszukiwało.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Beata  Dudzińska  stwierdziła,  że bezwzględnie będzie 

współpracować  ze  specjalną  strefą ekonomiczną,  będzie  współpracować  z  organizacjami,  które 

reprezentują biznes i w Polsce i za granicą, z Polską Agencją Inwestycji Zagranicznych, i tego typu 

organizacjami, które na co dzień i do tej pory, współpracowały z Urzędem Miasta, czyli spójna 

będzie strategia  rozwoju miasta,  .definiowana na poziomie  Urzędu Miasta  i  ustalana z  Wysoką 

Radą, będą wykonawcą, rodzajem wykonawcy i opiekuna inwestora, który będzie miał ten komfort, 

że wybierając nasze miasto będzie miał pewność, że w krótkim czasie osiągnie tutaj swój cel.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela,  nawiązując  do  dyskusji,  gdzie  padło 

stwierdzenie, że Rada Miasta, podejmując tę uchwałę, ma zamiar wyzbyć się swoich uprawnień, 

odczytał  zapis  §  1  dot.  rozszerzenia  przedmiotu  działania  spółki  informując,  że  nie  są  to 

kompetencje Rady Miasta Piły. Przewodniczący Rady Miasta uznał, że warto poprzeć prezydenta 

miasta w tym działaniu i podjąć przedłożoną uchwałę.

Za podjęciem uchwały  głosowało  16  radnych,  1  radny był  przeciwny,  nikt  z  radnych nie 

wstrzymał się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –  uchwała Nr VI/49/11 

stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono przerwę.

Ad-7/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  -  Bydgoskie  Przedmieście  II  przedstawiły 
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Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  i  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/50/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ulic  Przemysłowej  i  Wapiennej  omówiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Przemysłowej i Wapiennej z ustaleniami studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  został  przyjęty 

jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/51/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w rejonie ulic Królowej Jadwigi i Dąbrowskiego przedstawiła Dyrektor Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały wraz z załącznikiem Nr 2 został przyjęty przez Komisje Rady.

Radna Maria Miler  zapytała jakie są plany odnośnie zagospodarowania boiska w tym roku i w 

jakiej wysokości środki przeznacza się na cel cel.

Prezydent Piotr Głowski m. in. stwierdził:

przyglądamy się wszystkim inwestycjom z uwagi na to, że chociażby ten obiekt ma zaplanowane 

kilka mln zł , alternatywne rozwiązania, które można by brać pod uwagę , mówię teoretycznie, np. 

Orlik kosztuje ok. 1 mln zł, czyli trzy razy taniej, jeżeli chodzi o początek inwestycji, ale ponieważ 
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Orliki  dostają  dofinansowanie  prawie  700  tys.  z  budżetu  Urzędu  Marszałkowskiego  i  z 

Ministerstwa, kosztem dla miasta jest 400-500 tys. zł wobec tego trudno nie powiedzieć, że nie 

będziemy się takim różnicom przyglądać; w wielu miejscach, jeśli chodzi o pilskie szkoły, mamy w 

tej  chwili  nakazy  pewnych  działań,  choćby  z  Sanepidu,  na  które  nie  przewidziano  pieniędzy, 

przedstawimy w ciągu 2, 3 tygodni propozycje tak, żeby na marcowej sesji te ewentualne zmiany 

przeprowadzić; nie mówię ani tak, ani nie jeśli chodzi o tę konkretną inwestycję.

Radny  Krzysztof  Muchewicz przypomniał,  że  większość  rozpoczętych  obiektów  zostało  już 

zrealizowanych,  Orliki  mają  określoną  zasadę  funkcjonowania,  a  tej  szkole,  która  ma  profil 

sportowy, są potrzebne bieżnia, skocznia, kompleks obiektów lekkoatletycznych i na to ten teren 

był przygotowany, stawianie tam Orlika, zdaniem radnego, nie ma sensu.

Radny  Leszek  Łado  poparł  głos  Prezydenta  Głowskiego  stwierdzając,  iż  biorąc  pod  uwagę 

inwestycje w oświacie trzeba się kierować wskazaniami, czy wytycznymi Sanepidu, jako przykłady 

zaniedbań podał Szkoły Nr 3 i Nr 7.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  wyraził  pogląd,  iż  jeśli  jest  potrzeba 

wywołania debaty nt inwestycji w oświacie, to taka debata może się odbyć, Przewodniczący Rady 

zaproponował,  by  Komisja  Spraw  Społecznych,  w  momencie  gdy  będą  stosowne  materiały, 

zorganizowała spotkanie informacyjne.

Prezydent Piotr Głowski  zaproponował, by wykorzystać normalny tryb Komisji przed następną 

sesją.

Radna  Wiesława  Sztaba  zaproponowała,  by  stworzyć  możliwość,  aby  plany  inwestycyjne  w 

oświacie potraktować oddzielną ścieżką.

Radny Zbigniew Kosmatka  przypomniał,  że na komisji  głosował przeciwko temu projektowi 

uchwały  uznając,  że  tworzenie  dodatkowego  kompleksu  sportowego  przy  dużym  kompleksie 

sportowym szkoły, który jest otwarty na osiedle, jest przerostem formy nad treścią.

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Jarczak  stwierdził,  że  w wewnętrznym prawie funkcjonuje 

kilka  dokumentów,  nad  którymi  należy  się  zastanowić,  pierwszym,  ważnym  dokumentem  jest 

Strategia Miasta Piły,  drugim dokumentem jest  długofalowy plan inwestycyjny, radny uznał,  że 
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warto było by pokusić się o opracowanie strategii rozwoju oświaty pilskiej, gdzie na kilka lat z góry 

można by zaplanować inwestycje oświatowe.

Radny Jacek Bogusławski zwracał uwagę na to, by na inne zadania nie zabierać pieniędzy z dróg.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dotyczącym  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Królowej  Jadwigi  i 

Dąbrowskiego  z  ustaleniami  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły opowiedziało się 21 radnych , 1 radny był przeciwny.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny był przeciwny, uchwała została podjęta 

większością głosów – uchwała Nr VI/52/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenie  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomości  przejęte z  mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osoby  prawnej  pod  gminne  drogi  publiczne  omówiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji  poinformowali  o  przyjęciu  przez  Komisje  Rady powyższego  projektu 

uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/53/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za  nieruchomość przejętą  z  mocy prawa na rzecz  Gminy Piła  od 

Państwowej Wyższej  Szkoły  Zawodowej w Pile  pod gminną drogę publiczną przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/54/11 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-12/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od osób 

fizycznych  pod  gminną  drogę  publiczną  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/55/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od osób 

fizycznych pod gminną drogę publiczną zreferowała Dyrektor Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/56/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  i  wydzierżawienie  w  trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/57/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiących 

własność  Gminy  Piła  omówiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Cyryla 

Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyrażeniu przez komisje rady pozytywnej opinii o ww. 
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projekcie uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VI/58/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok, wraz z autopoprawką, 

przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski nawiązując  do  zapisów  pkt.  4 

uzasadnienia wyraził obawę, czy Klub Sokół będzie w stanie pozyskiwać środki na dalsze jego 

utrzymanie, Radny uznał, że działania Klubu Sokół należy wspierać, ale w innej sali.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m.. in. stwierdził:

mówiąc o remoncie tej hali nie myślimy wyłącznie o jednym klubie, mówiliśmy by utworzyć tam 

centrum  sportów  walki  i  umiejscowić  wszystkie  kluby  i  dyscypliny,  które  wiążą  się  z  tymi 

dziedzinami, jest ich w Pile coraz więcej, zdobywają coraz wyższe laury i wydaje się, że należy 

zauważać  ich  obecność,  obiekt  jest  historycznie  przypisany  do  boksu  i  z  punktu  widzenia 

zainteresowania mieszkańców, to kolejna propozycja spędzania czasu dla młodzieży, bardzo często 

tej  trudnej  młodzieży,  która  jest  przez  trenerów,  kluby,  dobrze  zagospodarowana,  nie  jest  to 

inwestycja w nieruchomość, traktujmy ją jako inwestycje w młodzież.

Radny Zbigniew Kosmatka m. in.. stwierdził:

nie uszczęśliwiałbym na siłę sportów walki lokowaniem ich w jednym obiekcie i nie podzielam 

obaw radnego Rzemykowskiego, bokserzy funkcjonowali wcześniej na obiektach Tarczy, które też 

musieli  utrzymywać,  a  tu  będą  mieli  przyzwoite  możliwości  rozgrywania  zawodów; jeszcze  w 

jednej kwestii chciałem zabrać głos i zapytać, czy na Płotkach to jest kolejny pomost, czy to jest w 

ramach tego, co jest realizowane, poszerzane.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m .in. stwierdził:

jest  to  trzeci  etap  budowy pomostów,  ostatni,  poprzeczny  w  stosunku  do  dwóch  do  tej  pory 

istniejących, dalszych, budowanych na tym obiekcie, nie będzie.
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Radna Wiesława Sztaba m. in. stwierdziła;

zgadzam się z Kolegą Rzemykowskim, ale w kwestii obiektów jestem w całości za powstaniem 

kolejnego obiektu dla naszego miasta.

Uchwała, wraz z autopoprawką, została podjęta jednogłośnie –  uchwała Nr VI/59/11 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-17/

Informacja  dotycząca  wykonania  uchwały  Nr  XXIX/360/08  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  16 

grudnia 2008 r. w sprawie zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła 

została przyjęta do akceptującej wiadomości – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

W punkcie  „Współpraca  zagraniczna  –  dotychczasowy dorobek,  plany  na przyszłość”głos 

zabrali:

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował,  że 

Komisja  przyjęła  informację  do  wiadomości  i  zwróciła  się  do  Prezydenta  Miasta,  by  na  sesji 

przedstawił  zarys  kierunków w oparciu  o  przegląd  zawartych  umów  z  partnerskimi  miastami, 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w minionych latach sporo się działo, należałoby pozostawić 

to, co jest pozytywne, a wyeliminować te elementy, które się nie sprawdziły.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki i Komisji Gospodarki 

Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformowali,  że  Komisje  przyjęcia  ww  informacji  nie 

głosowały.

Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Małgorzata Ciemięga przedstawiła 

prezentację podsumowującą omawiany temat.

Prezydent Miasta Piotr Głowski, w uzupełnieniu prezentacji pokrótce nakreślił plany współpracy 

z Holandią, Szwecją i Austrią.

Radna Jolanta Lubińska zaproponowała, by w strategi rozwoju oświaty, która miałaby powstać, 

pojawiły  się  zapisy  dotyczące  współpracy z  zagranicą  w zakresie  oświaty  i  młodzieży,  Radna 
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uznała, że należy rozważyć kwestię stałej współpracy szkól pilskich ze szkołami miast partnerskich 

w  zakresie  wymiany,  która  dotyczyłaby  określonych  treści  historycznych,  patriotycznych,  czy 

sportowych.

Radny Zbigniew Kosmatka zgodził się z wypowiedzią przedmówczyni stwierdzając jednak, że 

taka ścisła współpraca szkół nie jest łatwą sprawą, Radny przedstawił trudności takiej współpracy 

na przykładzie jednej z szkół pilskich.

Radny Marian Barełkowski  stwierdził, ze współpraca zagraniczna między Eindhoven a Piłą od 

dawna była bardzo rozwinięta  m. in. poprzez realizację międzynarodowego programu szkolenia 

zawodowego PILAVET.

Prezydent Piotr Glowski, odnosząc się do wypowiedzi radnych zapewnił, że jest otwarty na nowe 

propozycje, pomysły, projekty związane ze współpracą szkół, czy młodzieży, a także stowarzyszeń, 

Pan Prezydent zaprosił radnych do współpracy.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela, odnosząc się do zapisów II części informacji 

wyraził  zaniepokojenie tym faktem, że niektóre szkoły podstawowe nie  prowadziły współpracy 

zagranicznej, co oznacza, że przynajmniej teoretycznie, miały gorsze szanse na rozwinięcie swoich 

umiejętności  językowych,  poznanie  świata  niż  uczniowie  szkół,  które  taką  współpracę  podjęły, 

Przewodniczący Rady zastanawiał się, co należy zrobić, by w przyszłości, we wszystkich szkołach, 

była możliwość takiej wymiany

Radny Jacek Bogusławski postulował,  by zajmując  się  problemami  oświaty nie  zapominać  o 

sprawach gospodarczych, które zdaniem radnego, są na dnie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela uznał,  że  miasta  partnerskie,  z  którymi 

zostanie nawiązana współpraca, to powinny być takie miasta, co do których odległość finansowa 

nie jest duża, bo odległość geograficzna nie jest już problemem, Przewodniczący Rady Miasta Piły 

wyraził nadzieję, że zawarcie nowych umów spowoduje to, iż partnerstwo zagraniczne stanie się 

faktycznym obszarem działalności.

Ad-18/

W punkcie interpelacje i zapytania głos zabrali:
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Radny Zbigniew Kosmatka zwrócił uwagę na niespójność dat dotyczących ogłoszenia przetargu 

na  ubezpieczenia  OC,  gdzie  według  danych  zamieszczonych  w  BIP  termin  złożenia  ofert 

wyznaczono do dnia 23.12.2010 r. godz. 10.10, a ich otwarcie kilkanaście minut później, natomiast 

ogłoszenie o rozstrzygnięciu i wyborze oferty nosi datę 20.12.2010 r. , Radny zapytał, czy prawdą 

jest, że podwyższenie składki o ok. 70%w stosunku do roku 2010 motywowane jest zwiększonym 

ryzykiem, jeśli tak to jak się to ma do faktu, że oświata nie jest objęta tym ubezpieczeniem. Radny 

zwrócił się z pytaniem, czy dywersywikacja obsługi brokerskiej nie jest korzystniejsza dla gminy.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  stwierdził,  że  jest  to  oczywista  omyłka 

pisarska, pismo prawie o identycznej treści wpłynęło od innej osoby, odpowiedź została udzielona, 

w pozostałym zakresie odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.

Radny Zbigniew Kosmatka  zaproponował by,  skoro to jest  oczywista  omyłka,  zamieścić taką 

informację.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski stwierdził, że sprawa zostanie wyjaśniona i odpowiedź. na 

piśmie zostanie przekazana radnemu. Ponadto Prezydent Miasta poinformował,  że broker został 

wybrany w 2007r. i tak zostało przez poprzedniego prezydenta ustanowione, miasto miało osobną 

polisę  OC,  która  obejmowała  wszystkie  jednostki,  również  szkoły,  a  szkoły  podpisywały 

dodatkowo, czyli niezgodnie z umową podpisaną z brokerem, a więc złamano umowę z brokerem i 

niepotrzebnie poniesiono wydatki.

Radny  Zbigniew  Kosmatka uznał,  że  prezydent  mówi  o  dwóch  różnych  ubezpieczeniach, 

wynikających  z  ubezpieczenia  mienia  gminy i  ubezpieczeniach  indywidualnych  uczniów,  które 

podlegają innym zasadom.

Radna Wiesława Sztaba  poruszyła  sprawę  nie  zrealizowania  zadań  na  drogach powiatowych, 

mimo zawarcia porozumienia z powiatem, a w szczególności dokończenie ul. Roosevelta, chodnik 

przy ul. Waleckiej, modernizacja skrzyżowania ul. Ludowej i Okólnej. Radna poprosiła o udzielenie 

głosu mieszkańcowi ul. Roosevelta w powyższej kwestii. Radna poruszyła sprawę 500 Lecia Miasta 

Piły proponując powstanie dodatkowo grupy roboczej, która zajmowałaby się tymi drobiazgami, 

wpływającymi do prezydenta. Radna zapytała w jaki sposób władze miasta zamierzają rozwiązać 

problem  przywrócenia  sal  gimnastycznych  w  publicznych  przedszkolach  w  Pile.  Kolejna 

interpelacja dotyczyła zmiany miejsca odbywania sesji Rady Miasta Piły, grupa radnych  proponuje 
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powrócić do sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  wyraził  zadowolenie  z  poruszonej  przez  radną  kwestii 

remontów; co do współpracy z zarządem i radnymi powiatowymi Pan Prezydent poinformował o 

odbytych  spotkaniach  na  temat  kolejności  realizacyjnej  inwestycji  stwierdzając,  że  powiat  na 

budżet  zapięty  i  musi  poszukać  wolnych  środków,  Pan  Prezydent  wyraził  nadzieje,  że 

przedstawione argumenty zostaną uwzględnione i na marcowej sesji będą pierwsze zmiany w tym 

kierunku.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała,  czy zostaje  przyjęta  nowa konwencja,  że składane na 

piśmie interpelacje są odczytywane podczas sesji.

Radca prawny Urzędu Miasta Piły Stefania Góralnik – Piechota odczytała zapis paragrafu 35 

Statutu Gminy Piła w tej kwestii.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że oprócz litery prawa jest zwyczaj, który obowiązuje w 

radzie od ponad 20 lat,  że interpelacje w formie zapytania przedstawiane są ustnie jak również 

składane są interpelacje tylko pisemnie, których radni nie zgłaszali podczas sesji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela poinformował,  że  w  ubiegłym  tygodniu 

Komisja  Statutowa zajmowała się  tą  sprawą i  zaproponowała,  by interpelacje  były składane w 

formie pisemnej, mogą być także odczytane.

Radny  Jacek  Bogusławski poprosił  o  usunięcie,  z  regulaminu  Aquaparku,  kontrowersyjnego 

zapisu  „bez  stroju  kąpielowego”,  albo  wprowadzenie  kabin  umożliwiających  nieskrępowane 

korzystanie z natrysku. Ponadto Radny zwrócił się o stosowanie w regulaminie słów powszechnie 

używanych uznając, że słowo „intoksykacja” do nich nie należy.

Radna Maria Miler  zapytała, czy istnieje możliwość ograniczenia ruchu przy zjazdach z Placu 

Jagiełły do ulicy Dąbrowskiego i poprawę bezpieczeństwa pieszych.

Ad-19/ 

W punkcie sprawy różne głos zabrali:
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Radny Marian Barełkowski nawiązując do uroczystości Wyzwolenia Miasta Piły poruszył sprawę 

dużego zawilgocenia bunkra, Radny proponował wykonanie izolacji tego obiektu. Ponadto Radny 

poruszył sprawę braku oświetlenia na ul. Wyszyńskiego.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski stwierdził, że temat jest znany, są tam też innego rodzaju 

problemy np. problem oświetlenia, jak zwykle jest problem pieniędzy.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  poprosił,  by  wszelkie  materiały 

dotyczące szkoleń,  czy prezentacje  były przekazywane radnym w formie elektronicznej.  Radny 

poprosił prezydenta o przedstawienie, na którejś sesji, wizji rozwoju miasta w kolejnych latach.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  poinformowała,  że  legnicka  strefa 

ekonomiczna przesłała materiały i prezentacja zostanie przesłana na ręce Pana Przewodniczącego, 

wraz z projektem uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  poinformował,  iż zostały już poczynione 

starania, by uchwały i inne materiały były przekazywane radnym drogą elektroniczną, w tym celu 

urząd zakupił  laptopy,  które są do odbioru w Biurze Rady,  ponadto ustalono,  że będzie można 

kontaktować się z osobą, która będzie służyła pomocą w skonfigurowaniu skrzynki pocztowej.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski,   nawiązując  do  drugiej  części  wypowiedzi  radnego 

Tomasza  Rzemykowskiego  stwierdził,  że  mówi  o  przygotowanych  już  inwestycjach  i  chciałby 

prezentować projekty już przygotowane i raczej trudno byłoby przedstawić dziś program na 4 lata.

Radny Krzysztof Muchewicz poprosił o przedstawienie zmian kadrowych w urzędzie, zapytał czy 

odbył  się  konkurs  na  dyrektora  MOSiR  i  Pilskiego  Domu  Kultury,  zmiany  naczelników  na 

dyrektorów, tego typu sprawy.

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził, że struktura urzędu jak i zadania poszczególnych osób 

są do wglądu na stronie urzędu, w BIP, co do konkursów – konkursy nie tylko są ogłaszane w 

Biuletynie Informacji Publicznej, również są promowane przez media, są zgłoszenia spoza Piły, 

jeśli chodzi o MOSiR - trwa weryfikacja kandydatów, zakończył się nabór na zastępcę dyrektora 

Wydziału  Oświaty  i  Pilskiego  Domu  Kultury  i  prawdopodobnie  w  przyszłym  tygodniu  będą 

informacje na temat wyboru.
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Radny Zbigniew Kosmatka zapytał, czy celowym było przeprowadzanie konkursu na dyrektora 

PDK, skoro w tej postaci, niedługo, ta placówka przestanie funkcjonować.

Prezydent Piotr Głowski stwierdził, że właśnie z powodu tych przyszłych zmian jest poszukiwany 

nowy dyrektor.

Prezes  Miejskich  Wodociągów  i  Kanalizacji  Mariusz  Bednarczyk  przedstawił  prezentację 

stopnia realizacji planów inwestycyjnych w 2010 roku. Ponadto Pan Prezes i Zastępca Dyrektora 

Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  udzielili  odpowiedzi  na  pytania  radnych 

Krzysztofa Muchewicza, Janusza Kubiaka i Wiesławy Sztaby.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 

miejsca odbywania sesji tj.  w Młodzieżowym Domu Kultury – za wnioskiem głosowało 12 

radnych, przeciwnych było 9 radnych, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu.

Pan  Artur Łazowy podziękował  Prezydentowi  Piotrowi  Głowskiemu za  pomoc  w organizacji 

wystawy pn. :Grudzień 70” w dawnym Kinie Iskra.

Mieszkaniec Piły Dariusz Kałabun prosił o dokończenie remontu chodnika ul. Roosevelta.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela przypomniał o powołaniu rad osiedli , w tym 

Rady  Osiedla  Zamość  postulując,  by  tym  tematem  zainteresować  właśnie  radę  osiedla,  która 

opiniuje tematy pod inwestycje na poszczególnych osiedlach.

Radna Maria Miler  podziękowała za oflagowanie Urzędu Miasta przypominając, że właśnie z 

taką inicjatywą wyszła w ubiegłym roku.

Ad-20/

W związku z wyczerpaniem porządku sesji  Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady VI sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady Miasta Piły 

Urszula Głąb                                                                                       Rafał Zdzierela 
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